

Council of the European Union

Brussels, 16 October 2020 (OR. en, de)

11997/20

FRONT 297 COMIX 477

NOTE	
From:	German delegation
To:	Working Party on Frontiers/Mixed Committee
	(EU-Iceland/Liechtenstein/Norway/Switerland)
No. prev. doc.:	7340/20
Subject:	Prolongation of the temporary reintroduction of border controls at the German internal borders in accordance with Articles 25 and 27 of Regulation (EU) 2016/399 on a Union Code on the rules governing the movement of persons across borders (Schengen Borders Code)

Delegations will find attached a copy of a letter received by the General Secretariat of the Council on 15 October 2020 regarding the prolongation of the temporary reintroduction of border controls by Germany between 12 November 2020 and 11 May 2021.

<u>ANNEX</u>



Bundesministerium des Innern, für Bau und Heimat IM 009690 2020 16.10.2020

Received on 15. 10. 2020



Horst Seehofer Minister Alt-Mosbit 140 10557 Berlin

Postanschrift 11014 Berlin Tel. +49 30 18 681-11000

Fax +49 30 18 681-11014 Minister@bmilbund.de www.bmilbund.de

Berlin, 15. Oktober 2020

Sundermänktetium des liesens, für Baurund Heimut, 11424 dayün

Vizepräsidenten der Europäischen Kommission Herrn Margaritis Schinas 1049 Bruzelles/Brussels BELGIEN

Kommissarin für Inneres der Europäischen Kommission Frau Ylva Johansson 1049 Bruxelles/Brussels BELGIEN

Generalsekretär des Rates der Europäischen Union Herrn Joppe Tranbolm-Mikkelsen 1049 Bruxelles/Brussels BELGIEN

Präsidenten des Europäischen Parlaments Herrn David Maria Sassoli 1049 Bruxelles/Brussels BELGIEN

Innenministerinnen und Innenminister der EU- und der Schengener-Vertragsstaaten Nur per E-Mail

Sehr geehrter Herr Generalsekretär,

neben der derzeitigen Herausforderung der Eindämmung und Bekämpfung der Pandemie (Coronevirus SARS-CoV-2) ist die migrations- und damit einhergebend sicherheitspolitische Situation an den europäischen Grenzen unverändert bedenklich.

Nach den ersten Lockerungen der pandemlebedingten Beschränkungen im In- und Ausland sind die monatlichen Feststellungen unerlaubter Einreisen an der deutsch-österreichischen Landgrenze seit Juni 2020 wieder kontinulerlich auf dem Niveau wie vor dem Beginn der pandemischen

Zostell- und Liefenerschrift: Engelang-Drawitz-Aller-s, 10557 Berlin Verkehmanbischang 5+12-Koharkof Hauptbahehet

Seite 2 von 2

Situation in Deutschland. Zudem besteht die höchst fragile Situation an der Grenze zwischen der Türkei und Griechenland sowie das ällegale Migrationspotential auf der Balkanroute fort.

Das am 23. September 2020 von der Europäischen Kommission vorgestellte Migrations- und Asyl-Paket ist eine gute Grundlage, gemeinsam die migrations- und sicherheitspolitischen Herausforderungen in Europa künftig besser bewältigen zu können. Ich bin zuversichtlich und hoffe auf ein gutes Gelingen und raschen Fortschrift bei den Verhandlungen in den Gremien des Rates.

In Anbetracht der gegenwärtigen Situation können wir jedoch derzeit noch nicht auf die temporären Binnengrenzkontrollen an der deutsch-österreichlischen Landgrenze verzichten. Daher habe ich nich sorgfältiger Abwägung und nach Abstimmung mit der Republik Österreich die vorübergehende Wiedereinführung von Binnengrenzkontrollen an der deutsch-österreichischen Landgrenze aus migrations- und damit einbergehend sicherbeitspolitischen Gründen mit Wirkung num 12. November 2020 für einen sechsmonatigen Zeitraum auf Grundlage der Art. 25 bis 27 des Schengener Grenzkodexes neu angeordniet. Auf meine bisherigen Schreiben in der Angelegenheit nehme ich ergänzend Bezug.

Seien Sie versichert, dass es weiterhin mein festes Bestreben bleibt, zu grenzkontrollfreien Binnengrenzen zurückzukehren, sofern dies migrations- und damit einhergehend sicherheitspolitisch vertretbar ist. Auch deshalb werde ich mich mit aller Kraft für ein gutes Gelingen und zügiges Voranschreiten bei den Verhandlungen zum Migrations- und Asyl-Paket einsetzen.

Mit freundlichen Grüßen

Translation

Horst Seehofer Federal Minister of the Interior, Building and Community

Alt-Moabit 140, 10557 Berlin Phone: +49 (0)30 18 681-11000 E-mail: <u>Minister@bmi.bund.de</u> Internet: <u>www.bmi.bund.de</u>

Mr Margaritis Schlnas Vice-President European Commission 1049 Bruxelles/Brussels BELGIUM

Ms Yiva Johansson Commissioner for Home Affairs European Commission 1049 Bruxelles/Brussels BELGIUM

Mr Jeppe Tranholm-Mikkelsen Secretary-General of the Council of the European Union 1049 Bruxelles/Brussels BELGIUM

Mr David Maria Sassoli President of the European Parliament 1049 Bruxelles/Brussels BELGIUM

Ministers of Home Affairs of the EU and Schengen countries

Berlin,

Ladies and gentlemen,

Alongside the current challenges of containing and combating the coronavirus (SARS-CoV-2) pandemic, the migration situation at Europe's borders – and with it, the security situation – remains troubling.

Following the initial easing of pandemic-related restrictions both in Germany and abroad, the number of illegal entries recorded at the German-Austrian land border returned to pre-pandemic levels in June 2020, and has stayed at those levels ever since. In addition, the highly fragile situation at the border between Turkey and Greece persists and the potential for illegal migration along the Balkan route remains.

The New Pact on Migration and Asylum that the European Commission presented on 23 September 2020 provides a good foundation for us to manage migration and security policy challenges better together in the future. I am confident that we can do so, and I hope for success and swift progress in the negotiations in the Council bodies.

In view of the current situation, however, the temporary checks at the German-Austrian land border are still necessary. That is why, after careful consideration and in consultation with the Republic of Austria, I have for migration policy reasons and related security policy reasons ordered the temporary reintroduction of checks at the German-Austrian land border for an additional six months, effective 12 November 2020, on the basis of Articles 25 to 27 of the Schengen Borders Code. I refer to my previous latters addressing this matter.

Please be assured that I will continue to strive for a return to an area without checks at the internal borders when this can be justified from the perspective of migration policy and related security policy. For this reason, too, I will do all I can to ensure the success and swift progress of the negotiations on the New Pact on Migration and Asylum.

Yours sincerely,

(signed) Horst Seehofer